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آیت الله علوی بروجردی گفت: این ها مردمی بودند 
که دائم به دنبال ما می آمدند و در هر کاری کنار ما 
بودند. ….ســعی کنیم از این به بعد با این مردم 

رفیق باشیم و ارتباط داشته باشیم.
خدا می داند آن بچه ای که رفته و مسیحی شده، مسئولیتش 
را از دوش من برنمی دارند. این بچه شــیعه است. من باید او را 
برگردانــم. من حق ندارم او را رها کنم. حالا دل ما هم خوش 
باشد که او رفت که رفت! حالا راحت باشیم! خیر، راحتی ندارد. 
این دختری که آن طور رفته، ناموس شیعه است. امام زمان رنج 
می برند که این جوان مسلمان آن طور رفته است. ایشان از این 

شرایط رنج می برند. امام حاضر و ناظر ماست.
به گزارش روبخشی از متن سخنان استاد فقه و اصول حوزه 
علمیه قم که در جلسه درس خارج فقه خود ایراد کرده، به شرح 

زیر است:
در ایامی مبارک و در آســتانۀ ولادت باسعادت وجود مقدس 
آقا حجت بن الحســن المهدی عجل الله تعالی فرجه الشریف 
هستیم. وجود آقا حجت بن الحسن )ع( برای شیعیان یک امید و 
روشنایی است. ما شیعیان همیشه این افق روشن را پیش روی 
خود داریم. در برابر هر مشکلی و هر مصیبتی و هر گرفتاری 
ای، به سوی این روشنی و امید حرکت می کنیم و مشکلاتمان 
برطرف می شود. در روایات هم داریم که افضل اعمال امت در 
دوران غیبت، انتظار فرج است. انتظار فرج یعنی همیشه ما منتظر 
گشایشیم؛ یعنی ناامیدی در بین ما وجود نخواهد داشت و این 
آینده، آیندۀ روشنی خواهد بود، آینده ای که حق و عدالت غلبه 
می کند و همۀ تاریکی ها و مصیبت ها و مشکلات از بین می رود 

و به آن جایگاهی که به ما وعده داده شده، خواهیم رسید.

ما با مردم وفادارمان چه کردیم؟!
عده ای از افــرادی که دارند از ما جدا می شــوند، از مناطق 
بختیــاری نزد من آمده بودند. در بین این برخی جوان ها میل 
بسیار عجیبی به زرتشتی گری پیدا شده است. بعضی ها به من 
گفته اند در قم کلیسای خانگی وجود دارد و تعداد وهابی ها زیاد 
شده است و فعالیتشان گسترده شده و نماز جمعه هم می خوانند! 
عده ای هم گویی دارند بودایی می شوند! این ها مشکلات ماست.

بسیاری از این ها مردمی بودند که دائم به دنبال ما می آمدند و 
در هر کاری کنار ما بودند. ما با مردم چه کردیم؟ در گذشــته 
هم این طور بودیم؟ در گذشته هم این طور بودیم؟ این ها مردمی 
بودند که در جنگ با عراق اجازه ندادند عراق یک سانتی متر 
مربع از خاک ایــران را در اختیار بگیرد. در حالی که آمریکا و 
شوروی به عراق کمک می کردند و مردم ما فقط اسلحه داشتند. 
آیا این جوان ها و این مردم نبودند که با دست خالی می جنگیدند؟ 

دیگر این مردم چه کنند؟ تمام تحریم ها را به خاطر ما تحمل 
کردند. دیگر این خانواده چه کند؟ جوان خود را داده، مال خود را 
داده، زندگی خود را برای ما داده! دیگر وفاداری بیشتر از این؟! 
دیگر چه می خواهید؟ ما همین ها را می خواستیم. این وفاداری 
هســت یا نه؟ اما ما با آن ها چه کردیم؟ می توانیم به حضرت 

حجت )ع( جواب بدهیم؟
در انتقال میراث گذشتگان به نسل بعد مشکل 

خواهیم داشت
توجه داشته باشیم که ما در این لباس، از طرف حضرت برای 
کار در بین مــردم مأموریت داریم، مأموریت ما هم تکفل آل 
محمد )ص( است. هرکسی به فراخور قدرت و توان و محدودۀ 
خودش جواب دارد، بسم الله. اما اگر جواب نداشته باشیم چه؟! 
کسانی قبل از ما بودند، که خداوند غریق رحمت کندشان، در هر 
رده ای، مرجع یا مدرس یا واعظ یا امام جماعت، هرچه بودند این 
میراث را به دست ما رساندند. اما آیا ما می توانیم این میراث را 
به دست نسل های بعدی برسانیم؟ الان جوان های نسل جدید 
اصلًا ارتباطی با ما دارند؟ ما برای آن ها بیگانه هستیم. دنبال 
هرکسی می روند غیر از ما! چرا؟ جاذبۀ ما چه شد؟ امام جماعت 
مسجد محل قطب مردم بود. مردم برای او می مردند. ما این 
روز ها را دیده ایم. پدر من در تهران سی چهل سال امام جماعت 
بود.دیگران را هم دیده بودیم که مردم برایشان چه می کردند. 
دخترانی هم که حجاب کامل نداشــتند، ســراغ امام جماعت 
می آمدند و مسئله می پرسیدند. ما الان فقط اصرار داریم که این 
دختر حجاب خود را درست کند، در حالی که اصل عقاید او رفته 
است! اعتقاد یک داستان است، عمل یک داستان دیگر. عمل در 
رتبۀ بعد از اعتقاد است. اعتقاد لطمه خورده است. ما در انتقال این 

میراث به نسل بعد مشکل داریم، چون به این نسلی که در زمان 
ما هستند، نتوانستیم این میراث را منتقل کنیم.

هر روز از حضرت حجت )عج( کمک بخواهیم
به هوش باشید! لااقل در این ایام مبارک، از خود آقا مسئلت 
کنیم که به داد ما برسید و یاری مان کنید. ما وظیفه داشتیم پیش 
از هر کاری، رضایت شما را بسنجیم. ما هم تصمیم بگیریم اگر 
تا الان آن مسیر را طی نکرده ایم، از این به بعد این کار را انجام 
دهیم. سعی کنیم از این به بعد با این ایتام آل محمد )ص( رفیق 
باشیم و ارتباط داشته باشیم. خدا می داند آن بچه ای که رفته و 
مسیحی شده، مسئولیتش را از دوش من برنمی دارند. این بچه 
شیعه است. من باید او را برگردانم. من حق ندارم او را رها کنم. 
حالا دل ما هم خوش باشــد کــه او رفت که رفت! حالا راحت 
باشــیم! خیر، راحتی ندارد. این دختری که آن طور رفته، ناموس 
شیعه است. امام زمان رنج می برند که این جوان مسلمان آن طور 
رفته است. ایشان از این شرایط رنج می برند. امام حاضر و ناظر 
ماست.به هر حال باید سعی کنیم در حد مقدور به وظایف خود 
عمل کنیم. ایام مبارکی است. لااقل در این ایام اگر در طول سال 
به فکر امام زمان نیستیم، در این چند روز به یاد آقا بیفتیم، قیام 
به امر آقا کنیم و سعی کنیم هر روز پنج دقیقه با آقا خلوت کنیم. 
امام حاضر هستند. تا گفتی »السلام علیک یا بقیه الله« آقا حاضر 
هستند. عقیدۀ ما این است. با ایشان حرف بزنیم. ما حاضریم با هر 
کس و ناکسی حرف بزنیم، با آقا حاضر نیستیم حرف بزنیم؟! با 
ایشان عهد ببندیم، از ایشان کمک بخواهیم. آن کسانی که در این 
مسیر ها بودند و راه ها را طی کردند، از این قضایا قصه ها دارند. ما 
خیلی فاصله گرفته ایم. به هر حال امیدواریم خداوند خودش کمک 

کند تا بتوانیم در مسیر آقا حجت بن الحسن)ع( قدم برداریم.

آیت الله علوی بروجردی:

مردم تمام تحریم ها را به خاطر ما تحمل کردند، اما با آن ها چه کردیم؟
در ۸ ماه

 صاحبان خودروها و خانه های لوکس
 ۴۰۰ میلیون هم مالیات ندادند!

هرچند مدتی است که بحث مالیات خودروهای لوکس مطرح است اما همچنان 
میزان مالیاتی که صاحبان این خودروها پرداخت می کنند، بسیار ناچیز است؛ به 
طوریکه صاحبان خودروها و خانه های لوکس در ۱۱ ماهه امسال جمعا ۴۷۱ 

میلیون تومان مالیات پرداخت کردند.
به گزارش ایســنا، مالیات بر انواع خودروهای ســواری و وانت دو کابین دارای شماره انتظامی 
شخصی گران قیمت به یکی از ردیف های درآمدی مالیاتی تبدیل شده است. بر این اساس در سال 

جاری صاحبان خودروهای بالای یک میلیارد تومان مشمول پرداخت مالیات بودند.
البته میزان درآمد دولت از این محل بسیار ناچیز بوده است؛ به طوریکه مالیات دریافتی از انواع 
خودروهای سواری و وانت دوکابین دارای شماره انتظامی شخصی گران قیمت در شش ماه امسال 
حدود ۲۸۱ میلیارد، در هفت ماه حدود ۳۱۴ میلیارد و در هشت ماه حدود ۳۷۵ میلیارد تومان بوده 
است.در واقع صاحبان خودروها و خانه های لوکس در هشت ماه امسال جمعا کم تر از ۴۰۰ میلیون 
تومان مالیات پرداخت کردند.بر این اســاس، طبق آخرین آمار دولت از محل مالیات خودروهای 
لوکس در ۱۱ ماهه سال جاری ۴۷۱ میلیارد تومان درآمد کسب کرد.البته، دولت برای سال آینده 
نیز روی این خودروها حساب باز کرد و در لایحه بودجه سال آینده پیش بینی کرده  که صاحبان 
خودروهای بالای ۱.۵ میلیارد تومان مالیات پرداخت کنند و از این محل برای خود ۷۰۷۰ میلیارد 
تومان درآمد پیش بینی کرده است. اما در نهایت مجلس به این نتیجه رسید که صاحبان خودروهای 
بالای سه میلیارد تومان مالیات بدهند و رقمی که دولت پیش بینی کرده بود را در هاله ای از ابهام برد.

 ماجرای تمدید ترانزیت گازوئیل
 از ایران به افغانستان چیست؟

چندی پیش مشاور اقتصادی نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان، از 
تمدید دو ماهه ترانزیت سوخت ایران به افغانستان خبر داد. در حالی که به گفته 
رئیس کمیسیون بازرگانان اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت به تجارت 
نیوز، شورای امنیت ملی تا کنون مجوزی برای ترانزیت گازوئیل از کشور صادر 
نکرده است! بنابراین گمانه زنی هایی درباره اینکه ایران خود، صادرکننده این 

محصول باشد وجود دارد.
 محمدمهدی جوانمرد قصاب، مشاور اقتصادی نماینده ویژه رئیس جمهوری در امور افغانستان، از 
تمدید دو ماهه ترانزیت سوخت از ایران به افغانستان با هدف حمایت از مردم این کشور خبر داد. این 
در حالی است که دی ماه ۱۴۰۱ طالبان ۲۶ تانکر حامل گازوئیل بی کیفیت ایران را که وارد افغانستان 
شده بود بازگرداند.در همین زمینه تجارت نیوز موضوع را از محمدمهدی جوانمرد، مشاور اقتصادی 
نماینده ویژه رئیس جمهوری پیگیری کرده است. به گفته جوانمرد، ماجرای بازگشت سوخت ایران 
از افغانستان درست نیست. چراکه اصلا سوختی از سوی کشور ارسال نشده و تانکرهای برگشت 
خورده متعلق به دیگر کشورهاست. او در این باره افزود: ایران در این میان صرفاً نقش ترانزیتی 
داشت.مشاور اقتصادی نماینده ویژه رئیس جمهوری درباره تمدید دو ماهه ترانزیت سوخت گفت: 
قرار است گازوئیل کشورهایی همچون عراق و روسیه از طریق ایران به افغانستان ارسال شود. ایران 

هیچ نقشی در صادرات محصول ندارد چراکه در حال حاضر کشور با کمبود مواجه است.
پشت پرده بازگشت تانکرهای سوخت ایران از افغانستان

اظهارات جوانمرد در حالی است که حمید حسینی، سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان نفت و گاز 
و پتروشیمی درباره برگشت تانکرهای سوخت به تجارت نیوز گفته بود که محموله صادراتی متعلق 
به ایران است و از کشور دیگری سوخت ترانزیت نمی شود. به علاوه عراق فرآورده های نفتی صادر 
نمی کند و محصول صادراتی  آن روغن است.همچنین احمد صرامی، رئیس کمیسیون بازرگانان 
اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفتی، به تجارت نیوز گفت: ترانزیت از طریق ایران به واسطه 
شمال یا نخجوان انجام می شود که آن هم مستلزم اخذ مجوز از شورای امنیت است.وی ادامه داد: 
تا کنون چنین مجوزی در این باب صادر نشده است. بنابراین مشخص نیست ماجرای ترانزیت 
گازوئیل به افغانستان از چه طریق قرار است دنبال شود. ضمن آنکه اگر بحث ترانزیت هم مطرح 

باشد از مسیر شمال افغانستان صورت می پذیرد نه ایران.
مصرف گازوئیل افزایش پیدا می کند؟

بر این اساس اگر ایران صرفاً نقش ترانزیتی نداشته باشد و خود، یکی از صادرکنندگان باشد دو 
نکته لازم به ذکر است؛ نخست آنکه کشور در حال حاضر با کمبود شدید این نوع سوخت مواجه 
است و حتی طی دو ماه گذشته نیز بسیاری از کامیون داران کشور به علت این معضل مجبور به 
تشکیل صف های طولانی می شدند.همایون صالحی، رئیس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران 
نیز در این باره به ایلنا گفته بود: علت تشکیل صف های طولانی تعیین سهمیه برای هر جایگاه 
بود. بنابراین اگر جایگاه دار سهمیه روز خود را عرضه می کرد دیگر نمی توانست به مراجعه کنندگان 
بعدی سوخت عرضه کند. همین موضوع منجر به این شد که کامیون دارها بدون سوخت بمانند و 
نسبت به وضعیت موجود معترض شوند.همچنین همزمان با نزدیکی به فصل بهار و برداشت میوه 
و صیفی جات در جنوب کشور تردد کامیون های حمل بار افزایش می یابد و طبیعتاً مصرف گازوئیل 
بالا می رود. با این حساب باید نسبت به افزایش مصرف وسایل نقلیه توجه داشت و شرکت نفت 

به فکر مدیریت مصرف باشد.

ال جی و سامسونگ دیگر گارانتی نمی کنند
جولان لوازم خانگی قاچاق در بازار

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی هشدار داد که مردم مراقب باشند به 
ویژه در فضای مجازی کالای تقلبی یا بدون گارانتی نخرند.

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی با تاکید بر اینکه ۹۹ درصد لوازم خانگی کالاهای خارجی 
در سطح عرضه قاچاق هستند، گفت: شرکت های خارجی مثل ال جی و سامسونگ اردیبهشت 
امسال طی نامه ای اعلام کردند کالاهایی که پنج سال از واردات آن ها گذشته باشد، دیگر گارانتی 
نمی کنند، حتی اگر ضمانت شرکتی داشته باشد؛ پس اگر کالا پنج سال در انبار فروشنده بماند، ضرر 
می کند. اکبر پازوکی از خریداران خواست قبل از خرید در سطح عرضه کالاها را شناسایی کنند 
که قاچاق یا تقلبی نباشد.به گفته وی خریداران می توانند با ارسال کد شناسه و کد رهگیری کالا 
به شماره #۴*۷۷۷۷* از اصالت دستگاه مطمئن شوند. همچنین اطلاعات تاریخ تولید شرکت و 
غیره نیز در دسترس خواهد بود. راه دوم استفاده از سامانه جامع تجارت و سامانه جامع گارانتی است. 
در سامانه گارانتی می توان دید که گارانتی که فروشنده عرضه می کند اعتبار دارد یا خیر. همچنین 
در سامانه می توانید لیست گارانتی های غیرمعتبر را مشاهده کنید.رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم 
خانگی همچنین هشدار داد که مردم مراقب باشند به ویژه در فضای مجازی کالای تقلبی یا بدون 
گارانتی نخرند.وی در پاسخ به اینکه آیا هنوز هم کالای خارجی با گارانتی معتبر در بازار وجود دارد، 
تصریح کرد: ممکن است فردی چند سال پیش برای جهیزیه ماشین کالای خارجی خریده باشد 
و حالا با افزایش قیمت ها تصمیم بگیرد آن را بفروشد و با پول آن چند قلم از کالاهای مرتبط 
با جهیزیه را بخرد.به گزارش اقتصاد ۱۰۰، البته به گفته رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی، 
شرکت های خارجی مثل ال جی و سامسونگ اردیبهشت امسال طی نامه ای اعلام کردند کالاهایی 
که پنج سال از واردات آن ها گذشته باشد، دیگر گارانتی نمی کنند، حتی اگر ضمانت شرکتی داشته 
باشد. چرا که کمپرسور پنج سال گارانتی داشته است. پس اگر کالا پنج سال در انبار فروشنده بماند، 
ضرر می کند.او همچنین تاکید کرد که ۹۹ درصد لوازم خانگی کالاهای خارجی در سطح عرضه 
قاچاق هستند.پازوکی با بیان اینکه در شرایطی که در فضای مجازی کالاهایی به مردم فروخته 
می شــود که اصلا وجود خارجی ندارد، باید به مردم اطلاع رسانی شود، تصریح کرد: در مواردی 
هنوز نتوانستیم سلیقه مردم را  تغییر دهیم که کالای ایرانی بخرند.او همچنین با بیان اینکه در زمان 
ممنوع شدن واردات لوازم خانگی در سال ۱۳۹۶ همه کالاها تولید نمی شد، گفت: در این چند سال 
سرمایه گذاری های زیادی انجام شد و در حال حاضر فقط در بعضی کالاها کمبود تولید هست. اما 
واردات خط تولید هم هزینه های بسیار زیادی دارد و تحریم ها این هزینه ها را سنگین تر هم کرده 
است.گفتنی است واردات لوازم خانگی از سال ۱۳۹۷ ممنوع است و در حال حاضر عمده کالاهای 

خارجی موجود در بازار قاچاق هستند که با گارانتی های تقلبی فروخته می شوند. 

نوروز امسال کارت سوخت قرض نگیرید
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در اطلاعیه ای رعایت مواردی را 
برای همه دارندگان کارت هوشمند سوخت همزمان با نزدیک شدن ایام نوروز 

و ضرورت توزیع مطلوب سوخت رسانی، الزامی عنوان کرد.
 شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با توجه به نزدیک شدن به ایام نوروز، اطلاعیه ای در 
خصوص رعایت موارد الزامی در زمان سوخت گیری منتشر شد. متن این اطلاعیه به شرح زیر است:

- در هنگام سوخت گیری در جایگاه های عرضه سوخت از کارت سوخت شخصی خود استفاده 
کنید.- کارت های هوشمند سوخت موجود در جایگاه های عرضه سوخت صرفاً برای سوختگیری 
موارد اضطراری در نظر گرفته شده است. - از هموطنان عزیز تقاضا می شود در حفظ و نگهداری 
کارت هوشمند سوخت خود دقت کنند.- در صورت جاماندن کارت سوخت در جایگاه برای اطلاع 
از وضعیت کارت به نشانی اینترنتی https://scs.niopdc.ir مراجعه و یا با سامانه یکپارچه 
ارتباط با مشتریان ۰۹۶۲۷ تماس حاصل فرمایند.- کارت های سوخت جامانده در جایگاه ها تا سه 

ماه نگهداری و در صورت مراجعه مالک با مدارک کارت خودرو و کد ملی قابل تحویل است.
- متقاضیان درخواست کارت هوشمند ســوخت نوشماره و المثنی برای پیگیری از وضعیت 
درخواست کارت سوخت خود به درگاه post.ir مراجعه کنند و یا سامانه یکپارچه ارتباط با مشتریان 
۰۹۶۲۷ تماس بگیرند.- برای جلوگیری از سوء استفاده احتمالی کارت هوشمند سوخت، نسبت به 
رمزگذاری روی کارت سوخت اقدام کنید.-  در صورت فراموشی رمز کارت سوخت شخصی برای 
رمزگشایی به نواحی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در استان محل سکونت و در مسافرت ها 
به اولین ناحیه استان مقصد مراجعه کنید.-  برای جلوگیری از سوء استفاده های احتمالی،  از در اختیار 

گذاردن رمز کارت سوخت خود به دیگران جداً خودداری کنید.

اخبار کوتاه 

در هفته سوم اسفند ماه امسال، چهل و دومین حراج اوراق بدهی دولتی 
در سال جاری برگزار شد. در این هفته دولت با رشد نرخ سود در این 
بازار بخشــی از فعالان بازار سرمایه را مجاب به مشارکت در خرید 

اوراق کرده که تنها مشتریان دولت در این معاملات بودند.
به گزارش اقتصادنیوز، در هفته منتهی به نیمه اسفند امسال، حجم خرید اوراق بدهی 
دولتی برابر با ۵۵۰ میلیارد تومان به ثبت رسید. در این بازار، دولت اوراق بدهی را به 
مشــتریان عرضه میکند و خریداران نیز متناسب با ویژگی اوراق عرضه شده در بازار 
مشارکت می کنند. در هفته ای که قرار بود آخرین مرحله فروش اوراق بدهی در سال 
جاری باشد، دولت اما فروشی مقطعی را رقم زده و طبق اطلاعات بانک مرکزی آخرین 

حراج امسال به هفته بعد منتقل شد.
فروش تمام اوراق دولتی به بورسی ها 

در هفته منتهی به ۱۶ اســفند ماه سال جاری مرحله چهل ودوم حراج اوراق بدهی 
دولتی برگزار شده وطی آن ۵۵۰ میلیارد تومان از کسری بودجه دولت تامین شده است. 
غالبا در این بازار بانک ها و بورسی ها مشتریان دولت هستند. با این حال داده های 
بانک مرکزی نشان می دهد در هفته اخیر، سهم مشارکت بانک ها در بازار اولیه برابر  

باصفر بوده و تمام اوراق را بورسی ها خریداری کردند. 
بررسی ها نشان می دهد یکی از مهم ترین دلایل بازگشت بورسی ها به این بازار 
رشــد نرخ سود اوراق بوده اســت. این نرخ در بالاترین درجات هفته های اخیر قرار 

گرفته است. 

رکوردزنی نرخ سود اوراق بدهی دولتی 
براساس آمارها و داده های بانک مرکزی تنها اوراق فروخته شده در هفته اخیر، اراد 
۱۲۰ بوده است. این اوراق را دولت با نرخ سود بالایی فروخته است. طبق داده های 
بانک مرکزی نرخ سود اوراق فروخته شده برابر با ۲۶.۱۷ درصد بوده که تقریبا بالاترین 
سطح نرخ سود در بازار اولیه اوراق بدهی بوده است. تاریخ سررسید این اوراق نیز البته 
سه ساله بوده و به همین دلیل بیشتر مورد علاقه فعالان بازار سرمایه بوده تا نهادهای 
مالی.در نهایت بانک مرکزی درگزارش خود از وضعیت حراج اوراق بدهی دولتی در 
هفته اخیر اعلام کرد ادامه حراج اوراق بدهی دولتی در سال جاری به ۲۳ اسفند ماه 

امسال موکول شده است.

تروئیکای اروپایی در بیانیه ای مشــترک اعلام کردند که ابراز 
حمایت از مبادلات تجاری با ایران یا به اصلاح »اینســتکس« 

منحل شده است.
به گزارش ایسنا،  در بیانیه تروئیکای اروپایی که توسط سایت دولت انگلیس 
منتشر شده آمده اســت: ســهام داران اینتکس - بلژیک، دانمارک، فنلاند، 
فرانسه، آلمان، هلند، نروژ، اسپانیا،  سوئد و انگلیس - تصمیم به منحل کردن 
اینستکس گرفته اند.سه کشور اروپایی در این بیانیه نوشتند: اینستکس در سال 
۲۰۱۹ توسط فرانسه، آلمان و انگلیس راه اندازی شد تا تجارت قانونی میام ایران 
و اروژل به ویژه در زمینه بشردوســتانه را تسهیل کند. در طی چهار سال اخیر، 

اینســتکس به طور مداوم تلاش کرده تا تبادلات تجاری میان ایران و اروپا را 
تسهیل کند. تقاضای قوی از صوی صادرکنندگان اروپایی - عمدتا در بخش 
بشردوستانه - برای استفاده از سازوکار اینستکس وجود داشت.انگلیس، فرانسه 
و آلمان در ادامه ادعا کردند: ایران به طور سیســتماتیک و به دلایل سیاسی از 
انجام وظایف توســط اینستکس جلوگیری کرده است. ایران تنها در اوایل در 
۲۰۲۰ به یک تبادل مالی برای واردات کالاهای پزشکی از اروپا به ایران راضی 
شد. ایران پس از اون به طور پیوسته و عامدانه جلوی پیشنهادات برای تبادل 
میان انگلیس، نروژ، اتحادیه اروپا و ایران را گرفته است. این مسئله ناشی از عزم 
سیاسی برای ممانعت از استفاده از اینستکس تحت هیچ شرایطی بوده است. به 
همین خاطر، دولت ایران تصمیم گرفته تا با عدم همکاری برای صادرات دارو 
و دیگر کالاهای نجات دهنده علیه منافع مردم خود عمل کند.در انتهای این 
بیانیه آمده است: سهامداران اینستکس به دلیل ممانعت مستمر ایران از تبادل با 
شرکت به این نتیجه رسیدند که دیگر دلیلی برای حفظ فعالیت اینستکس وجود 
ندارد. سهامداران اینستکس در مجمع عمومی نهم مارس ۲۰۲۳ به نفع انحلال 
اینستکس رای دادند. این تصمیم تماما به دلایل تجاری اتخاد شده است.این ادعا 
توسط کشورهای اروپایی درحالی مطرح می شوند که ناصر کنعانی،  سخنگوی 
وزارت خارجه کشورمان  درباره تعطیلی اینستکس گفته بود: این مساله بخشی 
از عدم التزام دولت های اروپایی به تعهدشان در مسیر جبران خروج غیرقانونی و 

یک جانبه آمریکا از برجام بود و روشن شد که عملا اقدام لازم را انجام ندادند.

تامین کسری بودجه پایان سال روی شانه های بورس اینستکس منحل شد

پس از انجام چند روز مذاکرات فشرده میان دبیر شورای 
عالی امنیت ملی کشورمان با همتای سعودی خود در شهر 
پکن، امروز توافق حاصل شده برای از سرگیری روابط میان 
دو کشور، طی مراسمی با امضاء بیانیه  مشترک میان ایران، 

عربستان سعودی و چین به صورت رسمی اعلام شد. 
به گزارش ایلنا، به  دنبال ســفر بهمن ماه سید ابراهیم رئیسی به پکن 
و گفت وگوهای انجام شــده میان رئیس جمهــور چین با رئیس جمهور 
کشورمان، دریابان شمخانی از روز دوشنبه ۱۵ اسفندماه در شهر پکن با 
هدف پیگیری توافقات سفر رئیس جمهور، مذاکرات فشرده ای را به منظور 
حل وفصل نهایی موضوعات فیمابین تهران - ریاض با همتای سعودی 

خود آغاز کرد.
در پایان این مذاکرات، امروز  ۱۹ اســفندماه ۱۴۰۱ خورشــیدی برابر با 
۱۰ مارس ۲۰۲۳ میلادی، بیانیه ســه جانبه ای در پکن با امضای »علی 
شمخانی« نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی، 
»مساعد بن محمد العیبان« وزیر مشاور و عضو شورای وزیران و مشاور 
امنیت ملی عربســتان سعودی و »وانگ ئی« عضو دفتر سیاسی کمیته 
مرکزی حزب کمونیست و رییس دفتر کمیسیون مرکزی امور خارجی 

حزب و عضو شورای دولتی جمهوری خلق چین صادر شد.
متن این بیانیه سه جانبه به شرح زیر است:

در پاسخ به ابتکار شایسته جناب آقای شی جین پینگ رئیس جمهوری 
خلــق چین در حمایت از گســترش روابط جمهوری اســلامی ایران و 
پادشــاهی عربستان سعودی، بر اساس اصل حسن هم جواری و با توجه 
به توافق ایشــان با سران دو کشور در میزبانی و حمایت از انجام گفتگو 
بین جمهوری اســلامی ایران و پادشاهی عربستان سعودی و همچنین 
تمایل دو کشــور به حل و فصل اختلافات از طریق گفتگو و دیپلماسی 
بر اســاس پیوندهای برادرانه و با تاکید بر پای بندی دو کشور به اصول و 
اهداف منشور سازمان ملل متحد و منشور سازمان همکاری اسلامی و 
اصول و رویه های بین المللی، هیأت های جمهوری اسلامی ایران به ریاست 
امیر دریابان علی شمخانی نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی 
امنیت ملی و پادشاهی عربستان سعودی به ریاست دکتر مساعد بن محمد 

العیبان وزیر مشاور و عضو شورای وزیران و مشاور امنیت ملی از تاریخ ۱۵ 
تا ۱۹ اسفندماه ۱۴۰۱ خورشیدی برابر با ۶ تا ۱۰ مارس ۲۰۲۳ میلادی در 
پکن با یکدیگر دیدار و گفتگو کردند.جمهوری اسلامی ایران و پادشاهی 
عربستان سعودی با سپاس و قدردانی از جمهوری عراق و سلطنت عمان 
به خاطر میزبانی گفتگوهای انجام شده بین دو طرف در سال های ۱۴۰۰ 
تا ۱۴۰۱ خورشیدی )۲۰۲۱ تا ۲۰۲۲ میلادی( از رهبری و دولت جمهوری 
خلق چین برای میزبانی و حمایت از گفتگوهای انجام شده در این کشور و 

تلاش برای به ثمر نشستن آن تشکر کردند.
در نتیجه گفت وگوهای انجام شده، جمهوری اسلامی ایران و پادشاهی 
عربستان سعودی توافق کردند ظرف حداکثر دو ماه، روابط دیپلماتیک خود 
را از سر گرفته و سفارتخانه ها و نمایندگی ها را بازگشایی کنند.وزرای امور 
خارجه دو کشــور جهت اجرای این تصمیم و انجام تمهیدات لازم برای 
تبادل ســفرا با یکدیگر ملاقات می نمایند.دو کشور با تاکید بر احترام به 
حاکمیت و عدم دخالت در امور داخلی یکدیگر در زمینه اجرای موافقت نامه 
همکاری های امنیتی امضا شده در تاریخ ۱۳۸۰.۱.۲۸خورشیدی برابر با  
۲۰۰۱.۴.۱۷ میلادی و نیز موافقت نامه عمومی همکاری های اقتصادی، 
بازرگانی، سرمایه گذاری، فنی، علمی، فرهنگی، ورزشی و جوانان، امضا شده 
در تاریخ ۱۳۷۷.۳.۶ خورشیدی برابر با ۱۹۹۸.۵.۲۷ میلادی توافق کردند.

سه کشور اراده قاطع خود را جهت به کارگیری تمامی تلاش ها برای تقویت 
صلح و امنیت منطقه ای و بین المللی اعلام می نمایند.

عبدالعلی رحیمی مظفری می گوید: اینکه گاهی اظهارات متفاوتی از 
بعضی مسئولان به چشم می خورد، طبیعتاً وضعیت را بدتر می کند. 
اظهارات متفاوت در بدنه دولت، دو دلیل دارد، یا برنامه ای هست که 
در اجرای آن توسط تیم های دولتی اختلاف نظر موج می زند یا اصلًا 
برنامه ای وجود ندارد که به نظر من، مورد دوم، بیشــتر به واقعیت 

نزدیک است.
عبدالعلی رحیمی مظفری نماینده سروستان در مجلس یازدهم در خصوص وضعیت 
اقتصادی کشور که باعث نارضایتی گسترده مردم شده می گوید: ما دو فضا داریم، یک 
فضــای داخلی و یک فضای خارجی. اگر فضای خارجی موضوع را در نظر بگیریم، 
طبیعتاً برگشت به یکسری آرمان ها، تاوان دارد و دشمنان خارجی با برنامه ریزی هایشان 
نمی خواهند بگذارند که ما به آن نقطه مطلوب برسیم. ۴۰ سال است دشمنان با ما در 
عرصه های مختلف در حال جنگ هســتند و دست به یکی کرده اند که از پیشرفت 
مملکت جلوگیری کنند.او می گوید: چیزی که در فضای داخلی وجود دارد و در شرایط 
موجود دیده می شود این است که هماهنگی کاملی در تیم اقتصادی دولت وجود ندارد و 
دولت باید به نظرات کارشناسی بیشتر اهمیت بدهد و بیشتر از کارشناسان خبره در حوزه 
اقتصاد استفاده کند و نهایتاً تیم اقتصادی را همراهی کند تا با یک برنامه مشخص، کار 
را به جلو ببرد. دبیر کمیسیون انرژی مجلس می گوید: اینکه گاهی اظهارات متفاوتی از 
بعضی مسئولان به چشم می خورد، طبیعتاً وضعیت را بدتر می کند. اظهارات متفاوت 
در بدنه دولت، دو دلیل دارد، یا برنامه ای هست که در اجرای آن توسط تیم های دولتی 
اختلاف نظر موج می زند یا اصلًا هیچ برنامه ای وجود ندارد که به نظر من، مورد دوم، 

بیشــتر به واقعیت نزدیک است؛ البته هر دو این موارد، اصلًا مناسب کشور نیست. 
رحیمی مظفری می گوید: دشمنان هر روز برای ما یک بازی جدید در عرصه بین المللی 
ایجاد می کنند. یک روز بحث عبور و مرور کشتی ها را تحت تاثیر قرار می دهند؛ یک 
روز بحث مبادلات در بانک ها و صرافی ها را تغییر می دهند. یک روز بحث ورود اجناس 
را تحت فشار قرار می دهند و یک روز شرکت های ما را تحریم می کنند و این رویه 
مدام ادامه دارد. از این رو وقتی صحنه و تاکتیک بازی عوض شود، ما هم مجبوریم 
برنامه هایمان را تغییر دهیم. دشمنان دائم سناریو های مختلفی علیه ایران می چینند و 
ما نمی توانیم چشم روی این موضوعات ببندیم.او می گوید: هر بار که سناریوی دشمن 
عوض شود، نیاز است برنامه ما هم تغییر کند و به همین دلیل، نقشه راهی که بتواند به 
صورت جامع، جلوی سناریو های دشمن بایستد، هم تدوینش سخت است و هم وجود 
ندارد. چیزی که مورد گله ما قرار گرفته این است که به نظر می رسد تیم اقتصادی 
دولت، یکسان و یکپارچه عمل نمی کند. نماینده سروستان به رویداد۲۴ می گوید: وظیفه 
مجلس، تقنین است که بر مبنای چیزی که نیاز است، قانون گذاری را انجام دهد. دولت 
در شرایط مختلف اقتصادی از مجلس خواسته هایی داشته که ما همه جوره همکاری و 
همراهی داشته ایم، ولی روی بعُد نظارتی اجرا، گلایه هایی وجود دارد و همین الان هم 
نمایندگان تذکرات لازم را می دهند. ما در جلسات غیرعلنی هم، مسئولان اقتصادی 
دولت و معاون اول رییس جمهور را خواستیم تا پاسخگوی شرایط نامساعد اقتصادی 
باشند که این روز ها شاهد آن هستیم. نقش مجلس همین است که از دولتی ها سوال 
کنند و برنامه بگیرند و ببینند کار جدیدی که این ها قرار است در برابر اتفاقات پیش 

آمده انجام دهند، چیست.
رحیمی مظفری می گوید: نمی توانیــم از این موضوع بگذریم که دچار یک جنگ 
چندجانبه در حوزه های مختلف شده ایم. دشمنان از همه طرف به ما فشار می آورد. از 
یک طرف روی مسائل اقتصادی، فشار مضاعفی روی ما هست و از طرف دیگر، بحث 
ایران هراسی که هم در بعُد اجتماعی و هم در بعُد اقتصادی برای کشور هایی که با ما 

تبادلاتی داشته یا خواهند داشت، تاثیر خواهد گذاشت.
او می گوید: برنامه ریزی برای مقابله با این سناریوها، طبیعتاً کار سختی است و ما 
هم از دولت این برنامه ها را می خواهیم. به هر صورت، تیم اقتصادی دولت باید با نظر 
کارشناسان، اساتید دانشگاه ها و کمیسیون های تخصصی مجلس، راهکار هایی پیدا کند. 
دولت نیاز به مشورت بیشتر از کارشناسان خبره اقتصادی و مجلس دارد که امیدوارم در 

ادامه راه، به این موضوع بیشتر توجه کند.

پس از هفت سال توقف؛  نماینده سروستان در مجلس:

ایران و عربستان روابط دیپلماتیک را از سر می گیرند دولت هیچ برنامه مشخصی برای حل مشکلات ندارد

رئیس سازمان بازرسی کل کشور، سوءاستفاده مالی در فولاد 
مبارکه را تایید کرد و گفت: دادسرای تهران رقم نهایی را اعلام 
خواهد کرد.رئیس سازمان بازرسی کل کشور، سوءاستفاده مالی 
در فولاد مبارکه را تایید کرد و گفت: دادسرای تهران رقم نهایی 

را اعلام خواهد کرد.
 ذبیح الله خدائیان؛ رئیس سازمان بازرسی کل کشور از تایید 
وقوع سوءاستفاده در فولاد مبارکه خبر داد و اظهار کرد: پیش 
از این، سازمان بازرسی در این خصوص ورود کرده و پرونده ای 
تشکیل شــده بود که پیشتر در مرجع قضایی بود و اکنون در 
پرونده اخیر، ادغام شــده است.رئیس ســازمان بازرسی کل 
کشور خاطرنشان کرد: همان طور که پیش تر اشاره شد، میزان 
سوءاستفاده ای که در حدود ۹۲ هزار میلیارد اعلام شد، صحت 

نداشته است.
به گزارش اقتصاد۱۰۰، وی با تاکید بر اینکه در وقوع سوءاستفاده 
در فولاد مبارکه شکی نیست، تصریح کرد: ریاست محترم قوه 
قضاییه شعبه ویژه ای را برای رسیدگی به این پرونده اختصاص 
دادند و دادستان تهران ماموریت پیدا کرد که این موضوع را خارج 
از نوبت بررسی و رسیدگی کند و در حال حاضر در حال انجام 
کارشناسی هستند.خدائیان متذکر شد: قطعا در آینده نزدیک، 
دادســرای عمومی و انقلاب تهران میزان سوءاستفاده در این 

پرونده را اعلام خواهند کرد.
ماجرای پرونده »فولاد مبارکه« چیست؟

مدتی قبل بود که  محمد مصدق، معاون اول قوه قضاییه در 
یک نشست خبری در پاســخ به سؤالی درباره پرونده موسوم 

به فولاد مبارکه گفته بود: آدم غیرمسئولی مصاحبه می کند و 
می گوید در فلان شرکت ۹۲ هزار میلیارد اختلاس شده است. 
جامعه حق دارد که بررسی کند این ۹۲ هزار میلیارد کجاست؟ 
ما بررسی کردیم و دیدیم این چیزی که گفته شده نبوده است. 
اما ماجرای پرونده فولاد مبارکه از آنجایی برای افکار عمومی 
اهمیت مضاعف پیدا کرد که در برخی از محافل رقم آن تا ۹۲ 
هزار میلیارد ذکر شد و همین امر سبب شد تا جامعه خواستار 

شفاف سازی درباره این پرونده شود.
هفتم شهریور ماه رئیس قوه قضاییه با اشاره به واصل شدن 
گزارش تحقیق و تفحص مجلس درباره فولاد مبارکه به دستگاه 
قضایی، مجدداً خطاب به دادستان تهران تاکید کرد که شعبه 
ویژه ای را برای رسیدگی به این موضوع اختصاص دهد و همه 

جوانب قضیه مذکور با نهایت دقت، مورد بررسی قرار گیرد تا به 
آنچه حق  و انصاف است، عمل شود.

حجت الاسلام محسنی اژه ای در همین رابطه گفت: درباره 
خیلی از این گزارشــاتی که واصل می شــود به خصوص در 
مواردی که خود اعضای تحقیق و تفحص تصریح دارند هنوز 
جمع بندی نهایی را انجام نداده و هنوز همه دفاعیات را استماع 
نکرده اند، بعضاً اخبار و مســائل خامی در سطح جامعه منتشر 
می شود که خود متولیان تحقیق و تفحص، این اخبار را قبول 
ندارند؛ کما اینکه در مورد اخیر مرتبط با فولاد مبارکه نیز برخی 
نمایندگان مجلس توضیحاتی را ارائه کردند لذا ضرورت دارد 
گزارش تحقیق و تفحص اخیر مجلس هر چه ســریع تر و در 
نهایت دقت و انصاف و رعایت ضوابط قانونی مورد پیگیری و 

بررسی قرار گیرد و آن مقدار که مطابق با حق و حقیقت است به 
صورت مستدل و متقن به مردم اعلام شود و آن مقداری دیگر 
نیز که برخلاف واقع است و ذهنیت هایی را ایجاد کرده، برای 

مردم تبیین شود.
۲۵ بهمن  ماه نیز مسعود ستایشی، سخنگوی دستگاه قضا 
نیز در خصوص پرونده فولاد مبارکه گفته بود: نباید به حساب 
بودن و افتتاح پرونده بگوییم ثابت شده است و باید عناوین پس 
از اثبات و در مرحله تحقیقات و دادرســی بیان شود و صاحب 
تریبون ها هم از اظهارات غیر دقیق خودداری کنند؛ اختلاس یا 
هر چه که اعلام کردند ممکن است در رسیدگی عنوانش تغییر 
کند. پرونده مذکور مفتوح و در حال رسیدگی است و نتایج آن 

اعلام می شود.

درحالی سخنگوی سازمان هواپیمایی از ممنوعیت 
فروش بلیت »اجباری« خبــر داده بود که رییس 
سازمان هواپیمایی گفت: فروش بسته ای بلیت در 

برخی مسیرها در ایام نوروز مجاز است.
به گزارش اقتصادآنلاین، سه روز قبل )۱۶ اسفندماه( سخنگوی 
سازمان هواپیمایی کشوری از صدور بخشنامه ممنوعیت فروش 
اجباری بلیت هواپیما به مســافران خبر داده و گفته بود:رعایت 

سقف قیمت بلیت مصوب برای ایرلاین ها الزامی است.
یازرلو افزود: با توجه به لزوم مدیریت امور در راســتای تامین 
بلیت هواپیما در آستانه تعطیلات نوروزی، انجام به موقع پروازها 

و ایفای تعهدات شرکت  های هواپیمایی در هنگام بروز تاخیر، 
سازمان هواپیمایی کشوری بخشنامه تمهیدات و الزامات اجرایی 
نوروز ۱۴۰۲ را صادر کرد.وی افزود: براســاس این بخشــنامه 
فروش اجباری )فروش تور همراه بلیط در مواقعی که مسافران 
متقاضی خرید صرفاً بلیت هستند یا تحمیل هرگونه شرایط غیر 
از خواست مسافران به آنها( ممنوع بوده و ارائه هرگونه خدمات به 
مسافران باید با در نظر گرفتن ظرفیت های خالی صندلی و توافق 
و رضایت مسافران باشد.وی تصریح کرد: رعایت سقف قیمت 
بلیت تعیین شده مطابق نرخنامه مورخ ۱۴۰۰/۱۰/۱۳ در تمامی 
مسیرهای داخلی و نظارت کامل برعملکرد تمامی نمایندگان 

فروش و برخورد با متخلف یا متخلفان از سوی واحد بازرگانی آن 
شرکت هواپیمایی الزامی است.به فاصله کمتر از ۲۴ ساعت پس 
از این اظهارات،  خبرگزاری تسنیم در گزارشی با ذکر یک نمونه 
از فروش بلیت پروازهای داخلی با شــرایط »اجباری« خبر داد؛ 
»به عنوان نمونه هواپیمایی چابهار بلیت پرواز تهران-کیش برای 
روز ۲۷ اسفند ۱۴۰۱ همراه با یک شب اقامت را به قیمت ۳.۳ 
میلیون تومان به فروش می رساند. این در حالی است که قیمت 
مصوب این مسیر پروازی یک میلیون و ۳۵۹ هزار و ۳۰۰ تومان 
است.« در جدیدترین رویداد بخش حمل ونقل هوایی مسافری 
رییس سازمان هواپیمایی چراغ سبز فروش بلیت اجباری را به 

شرکت های هواپیمایی نشــان داد. محمد محمدی بخش در 
سخنانی با پیش بینی جابجایی ۲ میلیون مسافر در تعطیلات 
نوروزی، گفته است: برای مسیر های داخلی ۱۱ هزار و ۷۰۰ پرواز 
برنامه ای و ۷۰۰ پرواز فوق العاده و ۴ هزار و ۷۰۰ پرواز بین المللی 
در نظر گرفته که ۶۳۵ مجوز پرواز فوق العاده صادر شده است.
وی با اعلام این که فروش بلیت به صورت بســته ای در برخی 
مسیر های پروازی مجاز است، افزود: در بعضی مسیر ها فروش 
چارتری ممنوع بوده و در صورت تخلف مجوز پرواز شرکت های 
هواپیمایی خاطی لغو می شود. چنانچه شرکت های هواپیمایی نرم 
افزار های موبایلی فروش یا آژانس های هواپیمایی خارج از قیمت 

مصوب اقدام به فروش بلیت کنند با آنان برخورد قانونی می شود. 
رئیس سازمان هواپیمایی با اشاره به اینکه در چند روز گذشته 
نیز با متخلفان برخورد شد گفت: روی سایت سازمان هواپیمایی 
مسیرهایی که به صورت بسته ای به فروش می رسد وجوددارد و  

از امروز نیز به طور رسمی این مسیرها اعلام می شود.
وی درباره اینکه گاهی مسافر فروش بسته ای نیاز ندارد یا زمان 
اســتفاده از آن محدود است تصریح کرد: هماهنگی با وزارت 
میراث فرهنگی درباره فروش بلیت همراه با هتل صورت گرفته و 
مسیرهای که دارای بسته هستند باید با اجرای قوانینی برای رفاه 

مردم باشد که هفته آینده نتیجه نهایی اعلام می شود.

فساد در فولاد مبارکه تایید شد 

فروش بلیت اجباری با نام »بسته ای«
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